
Борислав Сандов за  
зелената трансформация

На 4 март в Пекин 
бяха открити Зимните 
параолимпийски игри 
Пекин 2022. Огромният, 
многомилионен град, който е 
домакин на две олимпиади, 
отново се превърна в 
бляскава сцена, на която 
спортистите дават най-
доброто от себе си. През 
последните шест години под 
девиза „зелена, споделена, 
открита и честна олимпиада“ 
средоточието на огромната 
азиатска страна полага 
последователни усилия за 
успешното провеждане на 
параолимпийските игри, 
насочени и към хората с 
увреждания. И още първите 
дни на тазгодишната 
Зимна параолимпиада 
забележителните успехи в 
отделните дисциплини са 
убедително доказателство  
за това.

Талисманът на 
параолимпийските игри е 
„Сюе Жун Жун“, който е във 
формата на китайски фенер 
– традиционен символ на 
благоденствие, топлина и 
светлина. Един артистичен 
щрих към стремежа за 
пълноценното интегриране 
на хората с увреждания в 
обществото; една грижа за 
човешките права на всеки 
един от милиардите на 
планетата.

Хората с увреждания 
са равноправни членове 
на обществото, неотменим 
потенциал за развитието 
на отделните социуми и на 
човешката цивилизация като 
цяло. Параолимпийските игри 
вдъхновяват спортистите 
с увреждания, дават им 
възможност да покажат 
своята смелост, решимост 
и жизненост, съдействат 
за постигането на 
разбирателството между 
хората от всички краища на 
планетата и изграждането на 
един по-приобщаващ свят.

Петър ГЕРАСИМОВ

Човешките права 
за всеки от нас
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Популяризиране на 
нематериалното културно 
наследство
I стр. 13

2Двете пролетни  
сесии
Наскоро в Пекин се проведоха 
петата сесия на 13-тото 
Общокитайско събрание на 
народните представители и 
поредният форум на 13-ия  
Национален комитет на 
Китайския народен политически 
консултативен съвет. 

КНР отхвърля действия, 
които могат да доведат  
до ескалация на 
ситуацията в Украйна
Китайският постоянен представител 
на КНР в ООН Джан Джун 
критикува и отхвърли действията, 
които могат да ескалират 
ситуацията в Украйна, посочи 
агенция Синхуа.

I I 5

I стр. 8-9

Шанхайската оперна 
сцена през новия сезон

Зимните параолимпийски 
игри в Пекин 2022
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новини

Двете мартенски сесии 

а 5 март в Пекин 
бе открита пета-
та сесия на 13-то- 
то Общокитай- 
ско събрание на 
народните пред-

ставители (ОСНП). На нея 
присъстват председателят 
Си Дзинпин и други пар-
тийни и държавни ръково-
дители.

Сред важните точки в 
дневния й ред бяха вклю-
чени обсъждане и приема-
не на доклада за работата 
на правителството, одобря-
ване на целите за социал-
но-икономическото разви-
тие на Китай през 2022 г., 
промени в закона за струк-
турата на ОСНП, местни-
те събрания на народни-
те представители и други.

Икономическият ръст 
на Китай за настоящата го-
дина е 5,5%, посочи преми-
ерът Ли Къцян в изнесения 
от него пред петата сесия 
на 13-тото ОСНП доклад 
за работата на правител-
ството. Сред другите клю-
чови икономически цели 
на Пекин са 11 милиона 
нови работни места, под 
5,5% безработица и около 
3% ръст на индекса на по-
требителските цени.

Китай ще работи за раз-
ширяване сферите за дос-
тъп на чуждестранни ин-
вестиции и ще ги насочва 
в производството на обо-
рудване от висок клас, но-
ви технологии и съвремен-
ни услуги, както и към цен-
тралната, западната и севе-
роизточната части на стра-
ната, посочи премиерът Ли 
Къцян и добави, че Пекин 
ще подобри услугите за чуж- 

дестранните инвеститори, 
ще съдейства за ускорено 
реализиране на приоритет-
ни проекти, оптимизиране 
работата на зоните за сво-
бодна търговия, задълбоча-
ване на реформите и ино-
вациите в икономически-
те зони, комплексните без-
митни зони и увеличаване 
на пилотните зони за раз-
ширяване на отварянето в 
сектора на услугите. „Ки-
тай е готов да засили взаи-
моизгодното сътрудничест-
во с различни страни“, под-
черта Ли Къцян.

Пекин ще продължи 
да предприема най-строги 
мерки за пресичане на тра-
фика на жени и деца и ще 
защитава техните законни 
интереси, заяви премиерът 
Ли Къцян.

Трябва да работим за то-
ва гражданите да живеят в 
мир и съгласие, да има до-
бър ред и социална стабил-
ност. За това е необходимо 
да се подобрят практики-
те за социално управление, 

като се подкрепя устойчи-
вото развитие на общест-
вените организации, оказ-
ването на хуманитарна по-
мощ, насърчава се добро-
волчеството и благотвори-
телността, посочи още Ли 
Къцян.

Относно тайванския въ-
прос Ли Къцян подчерта, 
че Пекин ще продължи да 
се противопоставя реши-
телно на всякакви сепара-
тистки действия, насочени 
към постигане на независи-
мост на Тайван, както и на 
намесата на външни сили в 
този процес. Той подчерта, 
че правителството ще про-
дължи досегашната си по-
литика спрямо Тайпе, ос-
нована на общата стратегия 
на ККП за разрешаване на 
тайванския въпрос през но-
вата епоха, ще поддържа 
принципа за „един Китай“ 
и „консенсуса от 1992 г.“, 
за да придвижи мирното 
развитие на отношенията 
между двата бряга и тях-
ното обединение.

Н
Китай, Франция и 
Германия обсъдиха 
украинската криза

а 8 март следо-
бед китайски-
ят председател 
Си Дзинпин 
разговаря по 
видеовръзка с 

френския президент Ема-
нюел Макрон и герман-
ския канцлер Олаф Шолц, 
като основен акцент бе си-
туацията в Украйна.

Макрон и Шолц заяви-
ха, че в момента Европа е 
изправена пред най-сериоз- 
ната криза след Втората 
световна война, но стра-
ните им подкрепят нейно-
то разрешаване чрез пре-
говори, за да се даде шанс 
на мира. Двамата лидери 
благодариха за китайската 
инициатива за облекчава-
не на хуманитарната си-
туация в Украйна и изра-
зиха желание да засилят 

контактите и координация-
та с Пекин за насърчаване 
преговорите и предотвра-
тяване на по-нататъшна 
ескалация на конфликта.

Си Дзинпин подчерта, 
че преговорите между Ру-
сия и Украйна трябва да 
бъдат насърчавани, неза-
висимо колко са трудни, 
тъй като те са пътят за 
постигане на мир. Необхо-
дима е максимална сдър-
жаност, за предотвратява-
не на мащабна хуманитар-
на криза, а Китай е го-
тов да предостави помощ 
на страната. Си Дзинпин 
призова всички страни да 
работят за намаляване на 
отрицателното влияние от 
кризата, като същевремен-
но посочи, че санкциите 
нямат да постигнат очак-
вания ефект.

Единството на 
различните етноси е  
в основата на 
китайската нация

а петата сесия 
13-тото ОСНП 
генералният се- 
кретар на ЦК 
на ККП, пред-
седател на КНР 

и на Централната военна 
комисия Си Дзинпин под-
черта, че трябва да се ук-
репва чувството за общ-
ност за китайската нация.
По време на участието си 
в дискусията на депута-
тите от автономния реги-
он Вътрешна Монголия 
Си Дзинпин призова за 
по-голямо единство меж-
ду етносите в страната.

Трябва да се положат 
усилия за поддържане на 
стабилна и здрава ико-
номика, просперираща и 
сигурна социална среда и 
чиста политика, каза той, 
като призова за конкрет-
ни действия за създаване 

на благоприятни условия 
за провеждането на 20-ия 
конгрес на ККП по-късно 
през годината.

Китай постигна значи-
телни успехи в цялостна-
та реформа, развитието и 
поддържането на стабил-
ността през 2021 г. Стра-
ната е в първите редици 
на света по отношение на 
икономическото развитие 
и превенцията и контрола 
на COVID-19, и даде добър 
старт на своя 14-и петго-
дишен план, подчерта Си 
Дзинпин.

Страната също така 
организира икономич-
на, безопасна и вълну-
ваща Зимна олимпиада. 
„Всичко това е от особе-
но значение за развитие-
то на партията и на дър-
жавата“, каза още китай- 
ският лидер.

Н

Н

Започна работа поредният форум на 
13-ия Национален комитет на КНПКС

а 6 март следо-
бед в Пекин бе 
открита пета-
та сесия на 13-
ия Национален 
комитет на Ки-

тайския народен полити-
чески консултативен съвет 
(НК на КНПКС). 

В церемонията участва-
ха 1987 от общо 2157-те му 
членове. Като първа точка 
в дневния ред бе разглеж-
дането на графика на на-
стоящата сесия.

Председателят на 13-
ия НК на КНПКС Уан Ян 
представи работния доклад 
пред членовете.

Той посочи, че 2021 годи-
на е била от особено значе-
ние за историята на партия-
та и държавата. Той подчер-
та, че трябва да се изпъл-
нят задълженията и отго- 

Н

ворностите на новата епо-
ха, пред които е изправен 
НК на КНПКС, ефектив-
но да се използва система-
та, за да се постигнат кон-
сенсус и сплотеност.

На церемонията по от- 

криването на петата сесия 
на 13-ия НК на КНПКС 
присъстваха представите-
ли на ЦК на ККП, на ПК 
на ОСНП и на Държавния 
съвет, както и чуждестран-
ни дипломати.

Заседава Общокитайското събрание 
на народните представители
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新华社北京3月8日电  
国家主席习近平3月8日下
午在北京同法国总统马
克龙、德国总理朔尔茨举
行视频峰会。

习近平指出，当今世
界，百年变局和世纪疫情
交织，带来很多全球性挑
战，需要全球性合作。中
欧在谋和平、求发展、促
合作方面有很多共同语
言。我们要拿出担当，为
动荡变化的世界注入更
多稳定性和确定性。双方
要加强对话，坚持合作，
推动中欧关系行稳致远。
中国的发展将为中欧合
作带来更大空间。双方要
继续本着互利共赢原则，
持续深化绿色、数字伙
伴关系和各领域务实合
作。双方要继续坚持多
边主义，推进重大全球性
议程。

马克龙、朔尔茨表示，
祝贺中方成功举办北京
冬奥会。当今世界面临诸
多挑战，单打独斗，只会
使形势恶化。欧方重视中
国在世界事务中发挥的
重要和积极作用，愿同中
方紧密合作，共同努力解
决气候变化、公共卫生等
重大全球性挑战。欧方愿

习近平同法国德国领导人举行视频峰会

同中方一道，办好欧中领
导人会晤，推动法中、德
中以及欧中关系不断向
前发展。

双方重点就当前乌克
兰局势交换意见。

马克龙、朔尔茨介绍
了对当前乌克兰局势的
看法和立场，表示欧洲正
面临二战以来最严重危
机，法德支持通过谈判

解决问题，给和平一个机
会。感谢中方提出人道主
义局势倡议，愿同中方加
强沟通协调，劝和促谈，
避免局势进一步升级，
产生更严重人道主义危
机。

习近平强调，当前，乌
克兰局势令人担忧，中方
对欧洲大陆重燃战火深
感痛惜。中方主张，各国

主权、领土完整都应该得
到尊重，联合国宪章宗旨
和原则都应该得到遵守，
各国合理安全关切都应
该得到重视，一切有利于
和平解决危机的努力都
应该得到支持。当务之急
是避免紧张局势升级，甚
至失控。中方赞赏法德为
斡旋乌克兰局势所作努
力，愿同法方、德方和欧

方保持沟通和协调，根据
当事各方需要，同国际社
会一道发挥积极作用。

　　习近平强调，我
们要共同支持俄乌和谈，
推动双方维护谈判势头，
克服困难谈下去，谈出结
果、谈出和平。我们要呼
吁保持最大限度克制，防
止出现大规模人道主义
危机。中方提出了关于乌
克兰人道主义局势的六
点倡议，愿向乌克兰进一
步提供人道主义物资援
助。我们要一起努力减少
危机造成的负面影响。
有关制裁对全球金融、能
源、交通、供应链稳定都
会造成冲击，拖累疫情下
负重前行的世界经济，对
各方都不利。我们要积极
倡导共同、综合、合作、可
持续的安全观。中方支持
法德两国从欧洲自身利
益出发，为欧洲持久安全
着想，坚持战略自主，推
动构建均衡、有效、可持
续的欧洲安全框架。中方
也乐见欧俄美及北约开
展平等对话。

双方还就伊朗核问题
交换了意见。

丁薛 祥、杨洁 篪、王
毅、何立峰等参加会议。

外贸开年稳！前2个月进出
口保持两位数增长

新华社北京3月7日电 
海关总署7日发布数据，今
年前2个月，中国货物贸易
进出口总值6.2万亿元，同
比增长13.3%。其中，出口
3.47万亿元，增长13.6%
；进口2.73万亿元，增长
12.9%，实现今年外贸稳
起步。

按美元计价，前2个月中
国进出口总值9734.5亿美
元，增长15.9%。其中，出
口5447亿美元，增长16.3%
；进口4287.5亿美元，增长
15.5%；贸易顺差1159.5亿
美元，增加19.5%。

从贸易伙伴看，中国对
欧盟、东盟和美国等主要
贸易伙伴进出口均增长。
前2个月，中国与欧盟贸
易总值为8746.4亿元，
增长12.4%，占中国外贸
总值的14.1%。中国与东
盟贸易总值为8704.7亿
元，增长10.5%，占14%。
中美贸易总值为7859.2
亿 元 ，增 长 9 . 7 % ， 
占12.7%。

同期，中国对“一带一路”
沿线国家合计进出口1.92
万亿元，增长18.3%。其

中，出口1.09万亿元，增长
16.6%；进口8313.1亿元，
增长20.7%。

数据显示，中国民营企
业进出口快速增长、比重
提升。前2个月，民营企业
进出口2.99万亿元，增长
16.1%，占中国外贸总值的
48.2%，比去年同期提升
1.1个百分点。

从贸易方式看，前2个
月，中国一般贸易进出口
3.94万亿元，增长16.3%，
占中国外贸总值的63.5%
，比去年同期提升1.6个百
分点。同期，加工贸易进出
口1.3万亿元，增长5.3%，
占21%。此外，中国以保税
物流方式进出口7387.2亿
元，增长19.8%。

数据还显示，前2个月中
国出口机电产品2.02万亿
元，增长9.9%，占出口总值
的58.3%。同期，出口劳动
密集型产品6214.6亿元，
增长8.9%，占17.9%。

同期，中国铁矿砂进口
量基本持平、价格下跌，原
油、煤炭和天然气等进口
量减价扬，大豆、成品油等
进口量价齐升。

【外媒看两会】务实灵活！外媒这样
解读中国今年的政府工作报告

国际在线报道：一年一度的全国
两会被外国媒体视为观察中国的重
要窗口。其中，政府工作报告更是备
受瞩目。刚刚过去这个周末，有不少
外媒关注着政府工作报告对今年中
国各项工作的规划与部署。

今年中国发展面临的风险挑战明
显增多。彭博社注意到，政府工作报
告中提出要设立金融稳定保障基金、
继续稳房价等内容。彭博社关注到，
从中小银行到房地产市场，中国正采
取措施防范各领域金融风险。

《华盛顿邮报》的报道注意到“
稳定经济”在此次政府工作报告中的
重要性。报道称，李克强总理强调“
要把稳增长放在更加突出的位置”。

报道还指出，与美国国情咨文中大
谈乌克兰局势不同，中国的政府工作
报告“聚焦经济、社会福利和其他国
内事项”。

路 透 社 则 注 意 到 中国 政 府正
努力 在 实 现 双 碳目标 与 稳 经 济
之 间 寻 求 平 衡 。报 道 指 出，政
府 工 作 报 告 提 出 中 国 将 “ 更 加
努 力 地 ” 加 强 煤 炭 清 洁 高 效 利
用 、推 动 煤 电 节 能 降 碳 改 造 、 
提升电网对可再生能源发电的消纳
能力，与此同时他也指出降低煤的
消费、碳排放达峰要“有序推进”。报
道认为“中国将采取新举措来减少
污染和碳排放，但将使用更加灵活
与务实的方式”。
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актуално

а 1 март бе да-
ден стартът на 
курс по обуче-
ние на млади 
ръководни ка-
дри в партийна-

та школа към ЦК на ККП. 
Генералният секретар Си 
Дзинпин участва в церемо-
нията и произнесе реч, в 
която заяви, че младежи-
те са надежда за развитие 
на партията и различните 
каузи на държавата. „Мла-
дите ръководни кадри тряб-
ва да укрепят своите иде-
али и вяра, да не се подда-
ват на корупция и упадъч-
но поведение, да се стремят 
да имат правилна визия за 
това, както е постижение 
в работата и кариерата, да 
се самоусъвършенстват, 

Н

да бъдат отговорни в ра-
ботата и следват линията 
на масите, да бъдат верни 

на партията и имат висок 
морал, оставяйки видими 
следи“, заяви Си Дзинпин.

Какво донесе китайската 
икономика на света през 2021 г. 

еотдавна Нацио-
налното стати- 
стическо управ- 
ление на Китай 
публикува „До-
клад за иконо-

миката и социалното раз-
витие през 2021 г.“, в кой-
то се посочва, че през ми-
налата година китайската 
икономика се е увеличила 
с 8,1%, а ръстът на БВП на 
глава от населението с 8%. 
Като втората по големина 
икономика в света, стабил-
ното развитие на Китай да-
ва огромна положителна 
енергия за възстановява-
нето на световната иконо-
мика.

Освен повишаването 
на увереността, китайска-
та икономика предостави 
реална подкрепа за све-
товната икономика. През 
2021 г. общият размер на 
китайската икономика 
достигна 17,7 трилиона до-
лара, който е над 18% от 

Н
световната. Приносът й за 
глобалния икономически 
растеж е 25%. Така влия-
нието на китайската ико-
номика се увеличава не-
прекъснато.

Общият размер на сто-
кообмена между Китай и 
чужбина е бил 39,7 трили-
она юана, или с 21,4% по-
вече спрямо предишна-
та година. Така външна-
та търговия на Китай за-
ема първото място в све-
та за последните 5 години. 
С намаляването на отри-
цателните чужди инвести-
ции, улесняването на ин-
вестициите и непрекъсна-
тото подобряване на биз-
нес средата, Китай се пре-
върна в горещата дести-
нация за глобалните ка-
питали. През 2021 г. пре-
ките инвестиции от чуж-
бина в Китай достигнаха 
1,1 трилиона юана, с рас-
теж от 14,9%. Броят на но-
вите компании в Китай с 

чужди инвестиции е 61 хи-
ляди, което е увеличение 
от 23,3%. Под влияние-
то на пандемията и други 
фактори, китайският па-
зар разкри нови възмож-
ности за развитие и при-
влече повече международ-
ни компании.

Освен това, изграждане-
то на инициативата „Един 
пояс, един път“ създаде 
скъпоценни шансове за 
търговията, инвестициите 
и заетостта за участващи-
те страни. Данните показ-
ват, че общият размер на 
стокообмена между Китай 
и страните от инициатива-
та е 11,6 трилиона юана с 
увеличение от 23,6%. Нефи-
нансовите преки инвести-
ции за тези страни са дос-
тигнали 20,3 милиарда до-
лара. Освен това броят на 
товарните влакове между 
Китай и Европа надхвър-
ля 15 хиляди, което също 
е ръст от 22%.

Проследяващият 
кораб „Юенуан-6“ 
отново на мисия

акоро от прис-
танището на 
китайската про-
винция Дзянсу 
китайският про-
следяващ ко- 

раб „Юенуан-6“ се отпра-
ви на нова мисия за на-
блюдение в Индийския 
океан.

Предишните му три 
мисии за сателитно на-
блюдение приключиха на 
9 декември миналата го-
дина. Преди отпътуването 

екипажът направи подро-
бен преглед на кораба ка-
то провери изправността 
на всички съоръжения и 
системи.

„Юенуан-6“ е трето 
поколение китайски про-
следяващи кораби. Той е 
участвал в 73 морски ми-
сии, включително и на пи-
лотираните космически 
кораби „Шънджоу“. Ми-
налата година корабът е 
изминал над 50 000 мор-
ски мили за около 240 дни.

Н

Китай и САЩ 
обсъдиха ситуацията 
в Украйна и около 
Тайван

реди дни ми-
нистърът на 
външните ра-
боти на Китай 
Уан И прове-
де телефонен 

разговор с американския 
държавен секретар Антъ-
ни Блинкън по негова по-
кана. Двамата обсъдиха 
редица чувствителни въ-
проси в двустранните от-
ношения, както и ситуа-
цията в Украйна.

Уан И заяви, че реали-
зирането на договорено-
стите между Пекин и Ва-
шингтон за развитието на 
двустранните отношения 
и изключително важно. 

Китайската страна е 
загрижена от последните 
изявления и действия на 
Вашингтон по отношение 
на Тайван, които проти-
воречат на консенсуса и 
го призовава да спре да 
подкрепя сепаратистите 
на острова.

Уан И посочи също, че 
украинската криза може 
да бъде разрешена само 
чрез диалог и преговори. 

Китай подкрепя всич-
ки усилия, които биха по-
могнали за облекчаване 
на ситуацията и се про-
тивопоставя на всякакви 
действия, които водят до 
ескалация.

П

Си Дзинпин: Младите 
ръководни кадри са надежда 
за развитието на партията 
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Китай работи с всички страни за икономическия 
растеж и устойчивото развитие на света

КНР отхвърля действия, които могат да доведат 
до ескалация на ситуацията в Украйна

М

К

ного междуна-
родни инсти-
тути понижи-
ха прогноза-
та за растежа 
на световната 

икономика. Същевремен-
но китайското Национал-
но статистическо управле-
ние публикува „Доклад за 
икономиката и социално-
то развитие през 2021 г.“, в 
който се посочва, че през 
миналата година китайска-
та икономика е отчела рас-
теж от 8,1%. Това означава, 
че Китай остава главната 

движеща сила за иконо-
мическия растеж на све-
та, коментира Радио Ки-
тай за чужбина. По повод 
на тази тенденция говори-
телят на китайското Ми-
нистерство на външните 
работи Уан Уънбин зая-
ви, че въпреки промените 
и предизвикателствата във 
вътрешната и външна сре-
да, китайската икономика 
поддържа доброто разви-
тие и постига желаните по-
ложителни резултати. Го-
ворителят посочи, че през 
2021 г. общият размер на 

китайската икономика дос-
тигна 17,7 трилиона долара, 
заемайки повече от 18% от 
световната. Приносът й за 
глобалния икономически 
растеж е 25%. БВП на гла-
ва от населението надвиши 
80 000 юана, който е по-ви-
сок от средното ниво за це-
лия свята. 

Освен това, способност- 
та на Китай в областта на 
иновациите продължава 
да се повишава. Това по-
казва добрата основа на 
качественото развитие на 
националната икономика. 

Стокообменът между Ки-
тай и свет се равнява на 
39,7 трилиона юана, или с 
21,4% повече спрямо пре-
дишната година. През 2021 
г. преките инвестиции от 
чужбина в Китай достиг-
наха 1,1 трилиона юана, с 
растеж от 14,9%. 

Китай има желание да 
засили сътрудничеството с 
международната общност 
и да споделя възможност-
ите за развитие, за да про-
дължи успехите си в ико-
номическото и устойчиво-
то развитие.

итайският пос- 
тоянен предста-
вител на КНР 
в ООН Джан 
Джун критику-
ва и отхвърли 

действията, които могат да 
ескалират ситуацията в Ук-
райна, посочи агенция Син-
хуа по повод коментара на 
дипломата за резолюция-
та на Общото събрание на 
ООН за Украйна. Сляпото  
оказване на натиск и нала-
гането на санкции създава 
конфронтация и само ще 
усложнява ситуацията. Това 
ще доведе до бързо отрица-
телно развитие на кризата, 
което ще засегне още по-
вече държави“, предупреди 
дипломатът. „Призоваваме 
международната общност 
да възприеме отговорно 

отношение и да насърчи съ-
ответните страни незабав-
но да се върнат към поли-
тическо уреждане и да из-
ползват диалог и консулта-
ции, за да се потърси ця-
лостно решение на въпро-
са с Украйна“, каза пред-
ставителят на КНР по по-
вод гласуването и приема-
нето на резолюцията относ-
но Украйна от Общото съ-
брание на ООН. 

Подчертавайки, че Ки-
тай е готов да продължи 
конструктивната си роля, 
Джан заяви, че основната 
позиция на Китай по въпро-
са за Украйна е последова-
телна и недвусмислена. Ки-
тай винаги вярва, че следва 
да се зачитат суверенитетът 
и териториалната цялост на 
всички държави, както и 

че международните спорове 
следва да се решават мир-
но в съответствие с прин-
ципите на Устава на ООН. 
Всяко действие на ООН и 
съответните страни трябва 
да дава приоритет на регио- 
налния мир, стабилност и 
на сигурността на всички 
страни, както и да играе 
положителна роля за дее-
скалация и дипломатически 
решения, изтъкна Джан. 

Той посочи, че за съжале-
ние проектът за резолюция- 
та не е бил консултиран в 
рамките на всички членове 
на ООН, нито пък е обър-
нал основно внимание на 
историята и на сложност- 
та на кризата. Проектът за 
резолюцията не подчерта-
ва значението на принципа 
на неделимата сигурност, 

нито спешността на необ-
ходимостта от насърчаване 
на политическото уреждане 
и засилването на диплома-
тическите усилия. Това не 
е в съответствие с последо-
вателните позиции на Ки-
тай и затова Китай няма-
ше друг избор, освен да се 
въздържи.

 Приоритетът в момента 
е да се облекчи ситуацията 
на място и да се предотвра-
ти ескалацията на ситуаци-
ята и излизането й от кон-
трол. Русия и Украйна ве-
че проведоха първия кръг 
преговори. Въпреки раз-
личията си и двете страни 
показаха готовност да про-
дължат преговорите. Китай 
приветства това, подчерта 
постоянният представител 
на КНР в ООН.

Джан Джун,
постоянен 
представител 
на КнР в ООн: 
приоритет сега е  
да се предотврати 
ескалацията на 
ситуацията в 
украйна и да не се 
допусне излизането 
й от контрол

Радио Китай: Злите намерения на Майк Помпео 
по тайванския въпрос

П
осещението, кое-
то бившият дър-
жавен секретар 
на САЩ Майк 
Помпео напра-
ви в Тайван на 

2 февруари, е интригуващ 
фарс на един загубил авто-
ритета и популярността си 
политик, коментира Радио 
Китай за чужбина. 

В коментара по-ната-
тък се казва: „Кой е Майк 
Помпео? Международната 
общност го познава мно-
го добре. „Лъжем, мамим, 
крадем“ – това е „извест-
ната крилата фраза“, коя-
то не слизаше от устата на 
Помпео. 

Прословутият бивш дър-
жавен секретар на САЩ 
не постигна нищо по вре-
ме на мандата си. Най-до-
брото, което правеше, бе да 

създава проблеми и да раз-
пространява лъжи. Затова 
медиите го определят като 
„най-лошия държавен се-
кретар в историята“, „раз-
палвач на омраза“ и „фа-
брика за лъжи“. Той е пио-
нер на антикитайските си-
ли в САЩ, като планира и 
осъществи поредица от без-
умни действия срещу Ки-
тай, особено по въпроса за 
Тайван. Помпео сериозно се 
намесваше във вътрешните 
работи на Китай и подко-
паваше отношенията меж-
ду Китай и САЩ.“

В света има само един 
Китай, а Тайван е недели-
ма част от китайската тери-
тория, напомня Радио Ки-
тай за чужбина. Това е не-
опровержим исторически 
и правен факт. Тайвански-
ят въпрос е в основата на 

„Шанхайското комюни-
ке“ между Китай и САЩ, 
а принципът на „един Ки-
тай“ е крайъгълният камък 
на китайско-американски-
те отношения. Китай тряб-
ва и със сигурност ще по-
стигне обединение. Това е 
неустоима историческа тен-
денция. Всички опити на 
американски политици да 
демонстрират т. нар. „под-
крепа“ към Тайван са об-
речени на провал.

Преди визитата на Пом-
пео в Тайпе там бяха из-
пратени от президента на 
САЩ Джо Байдън 5 би-
вши правителствени лица 
на посещение в  Тайван. 
Коментирайки това посе-
щение говорителят на ки-
тайското Министерство на 
външните работи Уан Уън-
бин заяви, че Пекин отново 

призовава Вашингтон да 
прекрати официалните кон-
такти с Тайван. 

Решителността на ки-
тайския народ спрямо опаз-
ването на суверенитета и 
териториалната цялост на 
държавата няма да се про-
мени, подчерта говорите-
лят  и посочи, че Китай на-
стоява Вашингтон да спаз-
ва принципа за „един Ки-
тай“ и ангажимента си по 
трите съвместни деклара-
ции между Китай и САЩ, 
да прекрати всички фор-
ми на официални връзки с 
Тайван и да подхожда вни-
мателно по въпроса, за да 
избегне сериозни щети вър-
ху китайско-американските 
отношения и стабилността 
в района.

Майк Помпео 
е пионер на 
антикитайските 
сили в САЩ, 
като планира 
и осъществи 
поредица от 
безумни действия 
срещу Китай, 
особено по въпроса 
за Тайван

Китайската 
икономика поддържа 
доброто развитие 
и има положителни 
резултати
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овече от 2810 компа-
нии, включително ре-
дица известни марки, 
стимулират бързия рас-
теж на сектора на по-
лупроводниковите про-

изводители на автомобили, съоб-
щава англоезичният китайски все-
кидневник „Чайна дейли“. 

Компаниите за изчисления в 
облак и доставчиците на смарт-
фони се разклоняват в дизайна на 
чиповете, тъй като разработените 
в отрасъла процесори стават клю-
чови за разграничаването на тех-
ните продукти и услуги от произ-
водствата на техните конкурен-
ти. Тенденцията следва продъл-
жителна глобална нестабилност 
на доставките на чипове и под-
чертава значението на чиповете 
както за икономическото възста-
новяване от спорадични огнища 
на COVID-19, така и за бъдещия 
икономически растеж. 

Китайските компании използ-
ват стратегическите възможнос-
ти, предоставящи се от изкустве-
ния интелект, интернет на нещата 
и самоуправляващите се превоз-
ни средства, за да натрупат сила в 
сектора на полупроводниците. Ган 
Джиаюе, изпълнителен директор 

П
развитието на автомобилните чи-
пове в електромобилите. Продъл-
жителният застой на доставки на 
чипове засегна до известна степен 
над 169 индустрии в света през 
2021 г. Урок от глобалния недос-
тиг на чипове за Китай е, че стра-
ната се нуждае от силна своя ин-
дустрия за авточипове.

ByteDance, собственик на по-
пулярното приложение за крат-
ко видео TikTok, също каза през 
декември, че участва в бизнеса с 
изчисления в облака, а първият 
му самостоятелно проектиран ИИ 
чип скоро ще влезе в пробно про-
изводство. Ян Женюан, замест-
ник-председател на ByteDance, за-
яви, че целият интернет свят виж-
да фундаментални промени и ин-
тернет компаниите виждат ново-
появилото се търсене на производ-
ството на традиционните полупро-
водникови компании. 

„Ще подсилваме инвестициите 
в области и технологии в хардуера, 
които се променят бързо“, казва Ян 
и добавя, че интернет компаниите 
отделят все повече ресурси за са-
мостоятелно проектирани чипове, 
защото искат да имат предимства 
в конкуренцията и да търсят ико-
номически ефективни резултати. 

Все повече ресурси 
за самостоятелно 
проектирани чипове 

Разработеният от Alibaba Cloud  
чип Yitian 710  бе показан на изложба  

в Ханджоу, провинция Джъдзян

Посетители на изложба  
в Шънджън разглеждат и 

проверяват чипа  
MariSilicon X на Oppo

С К
тудентски спът-
ник, самостоя-
телно разрабо-
тен от универ-
ситета в Ухан, 
беше успеш-

но изстрелян на 27 фев-
руари от ракета-носител 
„Лонг марч-8“ от космод-
рума Уънчан, провинция 
Хайнан. Сателитът, наре-
чен Симинсин (Qimingxing), 
е разработен за три годи-
ни от екип от преподавате-
ли и студенти от Институ-
та по аерокосмически нау-
ки и технологии и Инсти-
тута за дистанционно на-
блюдение и информацион-
но инженерство към уни-
верситета в Ухан. Основ-
ният екип включва 50 сту-
денти, включително не са-
мо магистри, аспиранти, 
но и 20 бакалаври, съобщи 
People,s Daily Online.

Симинсин е наносате-
лит с размери 40x30x40 см  

и тегло само 19,2 кг. Снаб-
ден е с видима и инфрачер-
вена камера за ултра-точни 
дневни и нощни изображе-
ния. Той е удобна платфор-
ма за обучение, рентабил-
на, бърза в отговор и лес-
на за маневриране. Може 
да осигури безплатна и гъв-
кава работа. 

Този сателит се превър-
на в истинска „космическа 

експериментална станция“, 
тъй като позволява на учи-
тели и ученици да взаимо-
действат със спътника в ре-
ално време, да провеждат 
независими експерименти 
и наблюдения в орбита.

С ракетата-носител 
„Лонг марч-8“ са изстреля-
ни 22 спътника, като всич-
ките са изведени в посоче-
ните запланувани орбити.

итайското ми-
нистерство на 
науката и тех-
нологиите пуб-
ликува наско-
ро списък с 

10-те най-добри научни 
постижения на страна-
та през 2021 г., съобщи 
агенция Синхуа. 

Списъкът включва 
успешното кацане на 
сондата „Тиануен-1“ на 
Марс, успешното из-
стрелване на основния 
модул на китайската кос-
мическа станция „Тиен-
хъ“, успешното изстрел-
ване и скачването на пи-
лотираните космически 
кораби „Шънджоу-12“ и 
„Шънджоу-13“ с горния 
модул, изкуствен синтез 
на нишесте от въглеро-
ден диоксид, разкриващ 
мистерията на еволюци-
ята на Луната чрез ана-
лизиране на лунни проби,  

донесени на Земята от 
космическия кораб „Ча-
нъе-5“, идентифициране 
на механизма на избяг-
ване на SARS-CoV-2 от 
антивирусни лекарства, 
откриване на рекорден 
брой на бързи радиоиз-
блици в Космоса с по-
мощта на сферичен ра-
диотелескоп с петстотин 
метра апертура,  мащаб-
но производство на ви-
сокопроизводителни ли-
тиево-йонни влакнести 
батерии, квантови раз-
ходки с помощта на 
62-кубитов програмиру-
ем свръхпроводящ кван-
тов процесор, тестван 
мек робот със самостоя-
телно захранване в Ма-
рианската падина и от-
криването на причини-
те за миграционните пъ-
тища и ключови гени за 
миграция на птици на 
далечни разстояния.

Наносателитът, разработен  
от преподаватели и студенти, е 
удобна платформа за обучение

10-те най-важни 
научни постижения 
на КНР през 2021 г.

Китайските компании използват стратегическите 
възможности, предоставящи се от изкуствения интелект, 
интернет на нещата и самоуправляващите се превозни 
средства, за да натрупат сила в сектора  
на полупроводниците.

на китайската автомобилна ком-
пания Geely Holding Group заяви 
през февруари, че фирмата е пла-
нирала да произвежда първия ав-
томобилен 7-нанометров чип в 
страната през третото тримесе-
чие на тази година. Чипът, наречен 
SE1000, е проектиран от Siengine 
– съвместно предприятие за чи-
пове, създадено от чип компани-
ята Arm и EcarX, която е собстве-
ност на Geely Holding Group. Чипът, 
който е предназначен да поддържа 
интелигентни функции на борда, 
ще бъде инсталиран за първи път 

в един от най-популярните моде-
ли на „Гели“ (Geely). Компания-
та има и планове за производство 
на автономни чипове за шофира-
не и бордови централни процесор-
ни единици в бъдеще. 

Друг китайски производител 
на автомобили Great Wall Motors 
съобщи през декември, че е ръ-
ководил финансиращ кръг за ки-
тайската компания за чипове 
Synlight Crystal. Компанията не 
разкри конкретния размер на ин-
вестицията си, но обяви, че ще 
помогне за ускоряване на бизнес 
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еднага след Про-
летния празник, 
някои от провин-
циите като Шън-
си, Фудзиен, Ху-
бей и други дадо-

ха старт на строителството 
на различни проекти. 

На 7 февруари, първи-
ят работен ден след праз-
ника, властите на Шаанси 
представиха 963 ключови 
проекта на провинциално 
и общинско ниво, инвести-
циите в които ще бъдат 447 
милиарда юана. Същия ден 
и провинция Фудзиен обя-
ви големите си, общо 230, 
проекта за първото триме-
сечие на годината с инвес-
тиции от близо 240 мили-
арда юана.

На 8 февруари Хубей 
представи своите проекти 
за първите три месеца – об-
що 1913 с обща инвести-
ция от 1,4 трилиона юана, 
включващи промишлено 
развитие, инфраструктура, 
подобряване на поминъка 
на хората и други области.

Освен това, новата зо-
на „Сюн‘ан“, недалеч от 
Пекин, стартира 43 проек-
та, предвидени за първо-
то тримесечие, с обща ин-
вестиция от 60,1 милиарда 
юана. В Шъдзяджуан за-
почна реализацията на 469 
проекта с обща инвестиция 
от 100,17 милиарда юана, а 
в Шънян – 432 проекта за 
близо 380 милиарда юана.

Към момента властите 
на всички провинции и ав-
тономни райони в Китай са 
обявили докладите за своя-
та работа през 2022 г., къде-
то фигурират инвестицион-
ните им цели.

Сред тях умерено на-
растващите капиталовло-
жения в инфраструктура 
са един от приоритетите, 
а другият фокус е върху из-
граждането на нов кръг на 
урбанизацията, транспорт-
ното строителство и проек-
ти за опазване и консерва-
ция на водни ресурси.

В доклада за работата 
на съчуанското провинци-
ално правителство за 2022 
г. се дефинира цел за уве-
личение с 8% на инвести-
циите в дълготрайни ак-
тиви и се насочва внима-
нието към реализацията 
на 700 ключови проекта, 
сред които 100 за насърча-
ване и увеличаване на но-
вата инфраструктура, урба-
низация, транспорт и опаз-
ване на водните ресурси. 
Особени усилия ще бъдат 
положени за ускоряване на 
изграждането на мрежи от 
гигабитови оптични кабе-
ли, интегрирани центрове 
за големи данни и станции 
за зареждане и смяна на ба-
терии на електромобили.

Провинция Хънан пред-
ложи да реализира инвес-
тиции в дълготрайни ак-
тиви от 2,8 трилиона юа-
на през цялата година, от 
които 1,8 трилиона юана 
ще отидат за проекти на 
стойност над 100 милиона 
юана. Провинцията ще ус-
кори изграждането на нова 
инфраструктура и ще доба-
ви 40 000 нови 5G базови 
станции.

Уън Бин, анализатор в 
банка „Миншън“ (Minsheng 
Bank) казва, че ефективни-
те инвестиции играят клю-
чова роля за стабилизира-
нето на растежа в кратко-
срочен план и ще помогнат 
за оптимизиране на ико-
номическата структура в 
средносрочен и дългосро-
чен. По думите му, повише-
ната инвестиционна и про-
мишлена активност в на-
чалото на годината ще иг-
рае ключова роля за пре-
дотвратяване забавянето на 
икономиката през първото 
тримесечие.

Разширяването на ефек-
тивните инвестиции изис-
ква подкрепата на реал-
ни пари. Затова от нача-
лото на годината към ре-
алната икономика се насо- 
чиха повече нови заеми. 

В

Китай започва годината на Тигъра с 
амбициозни инфраструктурни проекти

Нови данъчни облекчения  
за малкия бизнес

О
т 1 януари 
2022 година до  
31 декември 
2024 г. ще дей- 
стват намале-
ни ставки или 

ще се отменят напълно 
шест местни данъка и 
две от таксите за сред-
ния, малък бизнес и ед-
ноличните търговци, спо-
ред съобщение на Минис-
терството на финансите.

Това са данъкът вър-
ху ресурсите, данъкът 
за градска поддръжка и 
строителство, данъкът 
върху недвижимите имо-
ти, данъкът върху град-
ските терени, гербовият 
данък и данъкът върху зе-
меделските земи, използ-
вани за неземеделски це-
ли. Промяната засяга съ-
що надбавката и местни-
те данъци за образование, 
които се намаляват за 

всички малки по мащаб 
търговци, регистрирани 
по ДДС, малките пред-
приятия с ниска печалба 
и самонаетите лица.

Намалението на да-
нъците и таксите важи и 
за тези, които вече са се 
възползвали от други пре-
ференциални политики, 
според съобщението на 

министерството.
Малките предприятия 

с ниска печалба, спомена-
ти в информацията, се от-
насят до установени спо-
ред закона фирми с годи-
шен облагаем доход под 3 
милиона юана (474 хиля-
ди долара), не повече от 
300 служители и 50 ми-
лиона юана общи активи.

В началото на 
китайската Нова година 
започна работата по 
голям брой мащабни 
инфраструктурни проекти 
на различни места в 
страната. Изправена 
пред тройния натиск от 
свиване на търсенето, 
проблеми в предлагането 
и отслабване на 
очакванията, китайската 
икономика през 2022 г.  
ще продължи да се 
стреми към поддържането 
на относителна 
стабилност и реализиране 
на възможен напредък. 
И от решаващо значение 
за това ще бъдат 
ефективните инвестиции.

Според данни на Ки-
тайската народна банка, 
увеличението на социално-
то финансиране през януари 
2022 г. е с 6,17 трилиона юа-
на, което е с 984,2 милиар-
да повече от същия период 
на миналата година. Сред 
тях заемите в юани, отпус-
нати на реалната икономи-
ка, са се увеличили с 4,2 
трилиона, най-високото за 
един месец, и ръст от 380,6 
милиарда на годишна база.

Същевременно се ус-
кори издаването на нови 
специални облигации, под-
помагайки капиталовите 
нужди за изграждането на 
местната инфраструктура. 
Министерството на фи-
нансите определи нов ли-
мит на дълга на местни-
те власти от 1,79 трилиона 

юана през 2022 г., от които 
общият лимит е 328 мили-
арда, а специалният – 1,46 
милиарда.

От гледна точка на ка-
питаловите инвестиции, но-
водобавените специални об-
лигации бяха използвани за 
инфраструктура на общин-
ски и индустриални парко-
ве – 165,35 милиарда юана, 
транспортна инфраструкту-
ра – 105,51 милиарда юа-
на, социални предприятия 
– 76,3 милиарда юана, дос-
тъпни жилища – 64,69 ми-
лиарда юана, селско, горско 
стопанство и опазване на 
водни ресурси – 44,06 мили-
арда юана, екология – 16,88 
милиарда юана, 11,53 ми-
лиарда в енергийна и ло-
гистична инфраструктура 
за студена верига.

„Целта на паричната и 
фискалната политики е да 
поддържат стабилен рас-
теж“, казва Уън Бин, до-
бавяйки, че условията за 
корпоративно финансира-
не са се подобрили и тър-
сенето на пари се е пови-
шило. За да се стабилизи-
ра растежът в бъдеще, тряб-
ва да продължат мерките 
за разширяване на вътреш-
ното търсене и укрепване 
на външното. Трябва също 
така да се подобрява коор-
динацията между фискал-
ната и паричната полити-
ки, да се отговаря на пазар-
ните очаквания възможно 
най-скоро, да се повишава 
доверието в политиките и 
се гарантира, че икономи-
ката няма да изпитва съ-
тресения.
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Над 500 състезатели от 46 страни 
и региони се борят за медали 
Игрите дадоха възможност на спортистите с 
увреждания да покажат своята смелост, решимост 
и жизненост, да съдействат за постигането на 
разбирателство в света и изграждане на един по-
приобщаващ свят

о-малко от две 
седмици след 
закриването на 
Зимните олим-
пийски игри в 
Пекин 2022 г., 

на 4 март емблематичният 
Национален стадион на Ки-
тай „Птиче гнездо“ отново 
бе в светлината на прожек-
торите. Китайският пре- 
зидент Си Дзинпин обя-
ви вторите Параолимпий-
ски игри в страната за от-
крити след Летните игри  
през 2008 г. 

Тържествената церемо-
ния за започването на то-
ва голямо спортно събитие 
беше посветена на безбари-
ерните участия и приобща-
ването на параолимпийци-
те от всички страни. Това 
посвещение бе рефлексия 
на политическото решение 
на някои държави техните 
делегации на олимпиада-
та да я напуснат, ако в нея 
участват представители на 
Русия и Беларус. 

По лозунга „По-добре, 
по-напред, заедно“, с вдъхно- 
вението от древната ки-
тайска поговорка „Трябва 
хората винаги да се стре-
мят да се усъвършенстват“, 
на арената на стадиона бя-
ха представени изпълнения 
на артисти от всички об-
ласти на живота. 

Както обясни Джан 
Имоу, директор и режи-
сьор на церемонията,  30% 
от артистите, които участ-
ват в събитието, са хора 
с увреждания. Темата на 
церемонията бе „Цветът 
на живота“. По време на 
80-минутното шоу над 10 
фрагмента показаха исто-
риите на хора с уврежда-
ния: „Ако се направи  це-
ремонията изпълнена с 
топли емоции, тогава тя 
ще бъде успешна“, каза 
Джан Имоу.

Церемонията достигна 
кулминацията си, когато 
Ли Дуан, параолимпийски 
шампион в дълъг и троен 
скок от Олимпийските иг-
ри в Атина и Пекин през 
2004 г. и 2008 г., постави 
параолимпийския факел в 
центъра на гигантска купа 
с форма на снежинка, коя-
то след това се издигна на 
върха на стадион.

Делегацията на Белгия 
поведе шествието на спор-
тисти от 46 национални па-
раолимпийски комитета. 
Китайските състезатели 
Гуо Юджие и Уан Джидон 
преминаха през сцената, 

П

приятелство личи  и от та-
лисмана на игрите „Сюе 
Жун Жун“. От образа на 
талисмана личи колко сър-
дечни са китайците. Той е 
във формата на китайски 
фенер, символ е на бла-
годенствието, топлината и 

носейки китайския нацио-
нален флаг.  Девойката Гуо 
Юджие е параатлет от про-
винция Хъбей в Северен 
Китай. Тя се състезава в 
парабиатлон и ски спринт. 
Уан Джидон е ключов иг-
рач в китайския мъжки 
отбор по хокей на шейни, 
участник в Световните пър-
венства през 2018 и 2021 г.
Огънят на игрите в Пекин 

е „събран“ от девет 
различни места

Едно от деветте различ-
ни места, откъдето е съ-
бран олимпийският огън 
на Параолимпийските иг-
ри, провеждащи се в ки-
тайската столица, е род-
ното място на параолим-
пийското движение Стоук 
Мандевил във Великобри-
тания, а останалите осем 
са от състезателните зони 
в Пекин, Йенцин и Джанд-
зякоуа. 

Зимните параолимпий-
ски игри в Пекин са без-
спорно доказателство за 
постиженията на Китай 
в защитата на човешки-
те права. През последни-
те 6 години, придържайки 
се към идеята за зелена, 
споделена, открита и чест-
на олимпиада, Китай по-
ложи неуморни усилия за 
успешното провеждане на 

светлината, на стремежа за 
интегрирането на хората с 
увреждания в общество-
то и идеята за общност на 
споделената съдба.

Хората с увреждания са 

параолимпийските игри, 
които са насочени и към 
грижите за хората с увреж-
дания, отбелязва Синхуа.

Духът на гостоприем-
ност, добросърдечност и 

равноправни членове на 
обществото и важна сила 
за развитието на човешка-
та цивилизация, изтъкват 
в репортажите си за на-
чалото на игрите агенция 
Синхуа и другите китайски 
медии. В репортажите се 

посочва, че дните от 4 до 
13 март са вдъхновение за 
спортистите с увреждания. 

Игрите ще им дадат въз-
можност да покажат своя-
та смелост, решимост и 
жизненост, да съдействат 
за постигането на разбира-
телството в света и изграж-
дането на един по-приоб-
щаващ свят.

За отбора на Китай 
това са шестите Зимни 
параолимпийски игри

Китайският отбор, за 
който това са шестите 
Зимни параолимпийски 
игри, участва с 217 състе-
затели и треньори в 73 със-
тезания във всичките шест 
вида спорт - кърлинг, хо-
кей на лед, ски алпийски 
дисциплини, сноуборд, ски 
бягане и биатлон.

33-ма спортисти от ки-
тайския параолимпийски 
отбор по ски бягане и биат-
лон тренираха 55 дни пре-
ди началото на игрите в 
базата в Байюн, провинция 
Гансу. Там те се подготвя-
ха за голямото спортно съ-
битие, за да се представят 
възможно най-добре и да 
направят исторически про-
биви и постижения.

„След успешното про-
веждане на Зимните олим- 
пийски игри неотдавна 

Огънят на игрите в Пекин е  
„събран“ от девет различни места

На откриването на Параолимпийските игри  
духов оркестър от музиканти с увредено зрение  
изсвири параолимпийския химн
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Над 300 хиляди инвалиди  
в Китай участват активно  
в зимни спортове

спешната кандидату-
ра на Пекин за дома-
кин на тазгодишните 
Олимпийски и Парао-
лимпийски игри стиму-
лира силно развитието 

на зимните спортове сред инвали-
дите в Китай. 

Според непълни данни всяка 
година 300 хиляди хора с различ-
на степен на инвалидност участ-
ват в зимни спортове. 

От 2016 г. насам в Китай за 
шеста поредна година се провеж-
дат „Сезони на зимните спортове 
за инвалиди“, което даде принос 
за реализирането на целта 300 ми-
лиона души в страната да се зани-
мават със зимни спортове.

На Зимните параолимпийски 
игри в Пьончан през 2018 г. ки-
тайскит отбор по кърлинг спечели 

златен медал, който бе първият 
за страната от подобен спортен 
форум. 

В Бяла книга на Пресслужба-
та на Държавния съвет се посоч-
ва, че след основаването на КНР в 
процеса на социалистическата ре-
волюция и изграждане на държа-
вата, на реализирането на поли-
тиката на реформа и отваряне, на 
социалистическата модернизация 
и изграждането на социализма с 
китайска специфика в новата ера 
е прокаран път за развитието на 
спорта сред хората с увреждания, 
което съответства на тенденция-
та на епохата.

Бялата книга представя изчер-
пателно постиженията на Китай 
в развитието на спорта за хора-
та с увреждания, като подчерта-
ва, че както преди, така и след 

У

Параолимпийските игри 
в Пекин се откриват, как-
то е планирано, каза Цай 
Чи, президент на Организа-
ционния комитет на Пекин. 

През 2008 г. Пекин бе-
ше домакин на Параолим-
пийските игри, които про-
текоха на високо ниво и с 
високи постижения. Днес, 
14 години по-късно, Пекин 
отново се превърна в цен-
тър на параолимпийското 
движение, този път в парт-
ньорство с град Джанджи-
аку“, каза Цай Чи и изтък-
на, че целта на организа-
торите е да направят „две 
игри с еднакъв блясък“ и 
да поднесат на света под-
реденото безопасно и кра-
сиво зимно параолимпий-
ско състезание.

Председателят на МПК 
Андрю Парсънс: 

Нивото на организацията 
на игрите е изключително

На откриването на иг-
рите председателят на 
Международния параолим-
пийски комитет Андрю 
Парсънс произнесе слово, 
в което изказа  благодар-
ност към китайските ор-
ганизатори. 

„Промяната започва със 
спорта. Тя може не само 
да донесе хармония, но и 
да се превърне в катали-
затор за трансформиране 
на живота на хората, гра-
довете и държавите“, каза 
той. „Като първият град, 
който е домакин и на лет-
ни, и на зимни параолим-
пийски игри, Пекин е до-
казателство за това“, посо-
чи Парсънс. 

„Местата бяха напра-
вени достъпни за хора с 
увреждания по време на 
подготовката на тези иг-
ри. Местата са отлични. 
Нивото на организация е 
изключително, а мерките 
за предотвратяване и кон-
трол на разпространението 
на COVID-19 са ефективни 

и гарантират безопасност. 
Гостоприемните хора на 
Китай създадоха условия, 
за да покажат цялостно 
най-добрите параолим-
пийски зимни спортове“, 
подчерта председателят на 

Международния параолим-
пийски комитет.

Един от акцентите на 
церемонията беше поста-
вянето на изображението 
на символа на параолим-
пийските игри  „Агитос“ 

колички на други четири-
ма бяха украсени с лила-
вото лого WeThe15.

Духов оркестър, съста-
вен от музиканти с увреде-
но зрение на възраст муж-
ду 10 и 22 години, изсви-
ри параолимпийския химн, 
след което на стадиона бе 
тържествено издигнат па-
раолимпийският флаг.

По време на финална-
та щафета на национал-
ния стадион като факло-
носци се представиха осем  
параатлети.

Фойерверки във форма-
та на „агитос“, усмихнати 
лица и снежинки отново 
озариха небето на  двойния 
олимпийски град Пекин, 
представяйки чистотата, 
топлината и разнообрази-
ето на Зимните параолим-
пийски игри в Пекин.

Над 500 състезатели от 
46 страни и региони ще се 
борят за медали в 78 спорт-
ни дисциплини на тези Па-
раолимпийски игри в про-
дължение на девет дни. От 
талисмана на параолим-
пийските игри „Сюе Жун 
Жун“ се вижда колко сър-
дечни са китайците. Той е 
във формата на китайски 
фенер, символ е на бла-
годенствието, топлината и 
светлината, на стремежа за 
интегрирането на хората с 
увреждания в общество-
то и идеята за общност на 
споделената съдба.

Хората с увреждания са 
равноправни членове на 
обществото и важна сила 
за развитието на човеш-
ката цивилизация. Дни-
те на Параолимпийски-
те игри в Пекин безсъм-
нено вдъхновяват спорти-
стите с увреждания, да-
ват им възможност да по-
кажат своята смелост, ре-
шимост и жизненост и да 
съдействат за постигането 
на разбирателството в све-
та и изграждането на един 
по-приобщаващ свят. 

Любомир МИхАйЛОВ

върху дланта на лице с ув-
редено зрение. 

Като най-малкото из-
ображение на „Агитос“, 
показвано някога на лет-
ни и зимни параолимпий-
ски игри, то цели да насър-
чи повече хора с уврежда-
ния да променят живота 
си чрез спорт. Символът 
на параолимпийските иг-
ри е съставен от три по-
лумесеца „агитос“, оцвете-
ни в червено, синьо и зеле-
но, обграждащи една точ-
ка върху бяло поле. Дума-
та „agitos“ на латински оз-
начава – да движа, да на-
сочвам, да се стремя. 

Изборът на цветове за 
всеки агитос се дължи на 
често срещаните цвето-
ви комбинации в държав-
ните знамена на различ-
ни страни. Параолимпий-
ският символ е създаден 
от голямата европейска ре-
кламна агенция Scholz & 
Friends и одобрен през ап-
рил 2003 г.

Параолимпийското зна- 

ме беше пренесено на На-
ционалния стадион на Ки-
тай „Птиче гнездо“ от по-
четен караул от осем души, 
включително шестима па-
раолимпийски златни меда-
листи, докато инвалидните 

18-ия конгрес на ККП каузата за 
защитата на тези хора е включе-
на в цялостния план за икономи-
ческо и социално развитие, как-
то и в програмата за действие за 
правата на човека. 

Постигнати са целите за „ра-
венство, участие и споделяне“, 

инвалидите се чувстват все по-по-
лезни за обществото, щастливи и 
в безопасност. 

Това се посочва в Бялата кни-
га, като се изтъква, че в момен-
та спортът сред хората с уврежда-
ния в Китай разполага с безпреце-
дентни възможности за развитие.

Китаецът Лие Дзъсю 
спечели златен медал 

в биатлона за мъже  
на дистанция 6 км

Китайският състезател 
Ли Сиан по трасето на 

състезанието по спускане 
със ски на Зимната 

параолимпиада в Пекин
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Приятели

– Г-н Сандов, като вицепремиер 
по въпросите на климатичните 
политики и като министър на 
околната среда и водите, кажете 
какви са приоритетите в работа-
та Ви с цел постигането на еко-
логично по-чиста и зелена среда 
за живот и опазване на околна-
та среда от замърсяване?

– В последната година Бълга-
рия става част от ускорения про-
цес на зелена и дигитална тран-
сформация. Зелените и дигитал-
ните инвестиции са основните 
пера на европейските програми 
в следващия период до 2027 г. В 
изпълнение на този общоевро-
пейски приоритет страната инте-
грира принципите на кръговата 
икономика в синергия с целите 
за устойчивото развитие, стъп-
вайки на трите основни стълба 
– икономика, екология и социал-
ни аспекти. С новите подходи мо-
жем да направим България ико-
номически атрактивна за инвес-
титори и адекватна на процеси-
те на европейско ниво в съчета-
ние с новите финансови инстру-
менти на ЕС.

За да осъществим тази цел, на 
първо място искаме да постигнем 
добра свързаност и еднопосочност 
на набелязаните цели, програми-
те и финансовите инструменти 
на Министерството на околната 
среда и водите, така че да водят 
до опазване на човешкото здра-
ве и да съхраняват и възстановя-
ват екосистемите съобразно на-
ционалните нужди и глобалните 
и европейски цели.

Другата ни приоритетна цел 
е климатичните аспекти да бъ-
дат интегрирани във всички об-
ласти и на всички нива от жи-
вота в страната, за да намерим 
решение за предстоящата пълна 
трансформация на икономика-
та, енергетиката и на общество-
то като цяло. 

Икономически, екологично и 
енергийно ние трябва да излез-
ем от въглищната енергетика и 
да направим така, че климатич-
ните политики, които ще прило-
жим, извън неизбежните затруд-
нения, да ни осигурят условия за 
икономически растеж и по-чис-
та и здравословна околна среда.

Важно е и да покрием огро-
мната нужда от допълнителни 
инвестиции в сектора за управле-
ние на отпадъците. Предстои да 

Министър Борислав Сандов: България 
е част от ускорения процес на зелена и 
дигитална трансформация

съхраняване, укрепване и възста-
новяване на екосистемите, към 
функционирането на Национал-
ната система за мониторинг на 
околната среда и информацион-
на обезпеченост.

– От началото на годината 
Вие бяхте инициатор на актив-
ни действия, свързани със съх-
раняването на природата в Се-
верозападна България, за което 
бяхте удостоен с приз „Екопази-
тел на Северозападна България 
– 2022”. Смятате ли да продъл-
жите с подобни действия и в дру-
ги части на България?

– Високо ценя това отличие, 
тъй като е свързано с реализира-
нето на нови  екопроекти и раз-
ширяването на сътрудничество-
то с граничещите със Североза-
пада Сърбия и Румъния. То е ин-
дикация, че визията ни за рабо-
тата на министерството и поли-
тиките, които провеждаме съв-
местно с местните общности, са 
в правилната посока за общата 
ни кауза – по-чиста природа не 
само в Северозападна България, 
но и в цялата страна.

В Министерството на околната 

бъдат довършени редица проек-
ти и да се подобри управление-
то на различните потоци масо-
во разпространени отпадъци - 
в различен етап на реализация 
са десетки проекти за изграж-
дане на анаеробни инсталации 
за разделно събрани биоразгра-
дими отпадъци, компостиращи 
инсталации за разделно събра-
ни зелени и биоразградими от-
падъци и др.

Опазването на човешкото 
здраве е сред основните стълбо-
ве на политическото споразуме-
ние на настоящото правителство. 
Значителен ресурс от Оперативна 
програма „Околна среда“, близо 
800 млн. лв., е насочен приори-
тетно за намаляване на замърся-
ването на атмосферния въздух от 
битово отопление и транспорт, 
тъй като в редица градове има 
превишения на показателите за 
фини прахови частици. 

Предвидено е и финансиране за 
въвеждането на зони с ниски еми-
сии от транспорт, както и за из-
граждане на зелена инфраструкту-
ра за градската среда – зелени кли-
нове, зелени пояси, зелени площи 

имаме възможност за нови за-
щитени територии. В този бъ-
дещ национален парк „Българ-
ско Черноморие“ ще попадат за-
щитените зони по крайбрежна-
та ивица, както и част от аквато-
рията – морски зони, в които ще 
се възобновяват рибните пасажи.

– Китай работи активно в 
областта на залесяването и из-
ползването на зелена енергия за 
захранване в различни области 
и части на страната. Един от по-
следните примери за това е про-
веждането на „зелена” Олимпи-
ада, по време на която беше из-
ползвана енергия от възобновя-
еми източници. Какво е сътруд-
ничеството между МОСВ на Бъл-
гария и колегите Ви от КНР и 
какви перспективи виждате в 
бъдеще?

– Двустранните ни отноше-
ния се регулират от Споразуме-
ние за сътрудничество в областта 
на околната среда между прави-
телството на Република Бълга-
рия и правителството на КНР, 
подписано преди повече от 20 го-
дини, през юни 2000 г. в София. 
Във всички следващи периоди 

Борислав СаНДОВ 
е вицепремиер на 
Република България по 
климатични политики и 
министър на околната 
среда и водите. В 
интервю за КМГ той 
разказва за приоритетите 
и новите проекти на 
ръководената от него 
институция, както и 
за възможностите за 
сътрудничество с Китай. 
Той дава висока оценка 
на организираните 
екологично чисти 
Олимпийски игри в 
Пекин.

в междублоковите пространства.
Над 2 млрд. лева са инвести-

рани в дейности за изграждане, 
разширение или реконструкция 
на пречиствателни станции, из-
граждане или рехабилитация на 
ВиК мрежи, а също и подпома-
гане на ефективността, управле-
нието, институционалния капа-
цитет и регионалното инвести-
ционно планиране във ВиК сек-
тора като цяло.

Мога да обобщя, че усилия-
та ни са приоритетно насочени 
към управление и опазване на во-
дите, към интегрираната систе-
ма за управление на отпадъците, 
към намаляване на вредните еми-
сии в атмосферния въздух, към 

среда и водите се стремим да 
имаме дългосрочност на иници-
ативите. Предстои ни много ра-
бота в тази посока и се надя-
вам да получаваме подкрепа от 
съмишленици и в други регио-
ни в България, за които плани-
раме да предприемем подобни 
инициативи. 

Ще възобновим идеята за съз-
даване на нови паркове в Родопи-
те, а до края на годината ще стар-
тираме и инициативата за На-
ционален парк „Българско Чер-
номорие“. 

Ако зеленият пояс – южната 
и западната ни граница, са обект 
на трансгранични защитени тери-
тории, то на изток в Черно море 
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Влаковете Китай – Европа дават 
тласък на международната търговия 

се повече то-
варни влакове  
по международ- 
ните товарни 
маршрути Ки-
тай – Европа 

преминават през железо-
пътния пункт Суйфенхе на 
границата между Китай и 
Русия, съобщава агенция 
Синхуа от Харбин. На фо-
на на пандемията на коро-
навирус влаковете по те-
зи маршрути се превърна-
ха в „керван от стоманени 
камили“, който улеснява 
международната търговия. 

Както стана известно, 
през последните два месе-
ца влаковете Китай – Ев-
ропа са превозвали основ-
но нарязан дървен матери-
ал и авточасти през желе-
зопътния пункт Суйфенхе, 
който се намира в югоиз-
точната част на провинция 
Хъйлундзян, Северен Ки-
тай, и граничи с Примор-
ския край в Далечния из-
ток на Русия. 

Гара Суйфенхе е най-го-
лемият контролно-пропус-
кателен пункт на железо-
пътните линии в провин-
цията на границата с Русия 
и един от важните пункто-
ве на „Източния коридор“, 
предназначен за товарни 
влакове Китай – Европа, 
като играе ролята на гра-
нична възлова станция при 
трансграничния превоз на 
товари в рамките на меж-
дународния мултимодален 
трафик.

На 25 януари нова въл-
на от коронавирусна епи-
демия удари града. Мест-
ните компетентни власти 
затегнаха мерките за пре-
венция и контрол на епиде-
мията, за да осигурят нор-
малното функциониране 
на товарните влакове Ки-
тай – Европа.

„В условията на епи-
демията гара Суйфенхе 
стриктно спазва проти-
воепидемичните процеду-
ри и вече не използва ра-
ботна ръка за манипула-
ционни операции. Всич-
ки стоки се транспорти-
рат в контейнери или чу-
вали, за да се сведе до ми-
нимум рискът от зараза“, 
каза Лий Иган, служител 
в Харбински клон на China 
Iron Corporation.

Дежурният офицер на 
гарата Уенбин казва, че в 
работата си те се придър-
жат към принципа на „при-
оритет на влаковете Ки-
тай – Европа“ и се свързват 
предварително с гранична-
та гара от руска страна, за 
да получат информация за 
влаковете, който се очаква 
да пристигнат. 

„Обменяме информация 
с митническите и спеди-
торските фирми и отваря-
ме „зелени“ коридори за 
подобряване на ефектив-
ността на митническото 
освобождаване“, каза той.

Китайските влакове се 
превърнаха във важен 

логистичен канал
През последните годи-

ни, в контекста на глобал-
ната борба срещу новата 
коронавирусна инфекция, 
влаковете Китай – Евро-
па, които имат предимства-
та на висока ефективност, 
разширена маршрутна мре-
жа и работа при всякакви 
метеорологични условия, 
се превърнаха във важен 
логистичен канал за оси-
гуряване на функционира-
нето на международната 
търговия.

Според харбинския клон 
на China Iron Corporatio от 
1 януари до 21 февруари та-
зи година през граничния 
пункт в двете посоки са 
преминали общо 78 вла-
ка като част от междуна-
родния железопътен това-
рен превоз Китай – Европа, 
който превозва 7298 стан-
дартни контейнера. Темпо-
вете на растеж на двата по-
казателя са 62,5 и съответ-
но 74 процента. За цялата 
2021 г. China Iron Corporatio 
е обслужила 15 000 товарни 
влака по маршрута Китай 
– Европа, които са транс-
портирали 1,46 милиона 
стандартни контейнера. Те-
зи два показателя са съот-
ветно с 22 и 29 процента 
повече от 2020 г.

Междувременно People‘s 
Daily Online съобщи, че е 
поставен нов рекорд в обе-
ма на търговията със стоки 
между Китай и страните 
по „Един пояс, един път“. 

Търговията със стоки 
между Китай и страните от 
„Един пояс, един път“ дос-
тигна 11,6 трилиона юана 
през 2021 г., което е с 23,6% 
повече в сравнение с 2021 г.  
Според Министерството на 

търговията в сравнение със 
същия период на 2020 г. е 
поставен нов рекорд за по-
следните осем години. То-
зи обем представлява 29,7% 
от външната търговия на 
Китай.

През 2021 г. по маршру-
та Китай – Европа са пъ-
тували общо 15 000 влака, 
превозвайки 1,46 милиона 
контейнера, тези числа са 
се увеличили с 22% и 29% 
в сравнение с данните от 
миналата година.

Китай непрекъснато се 
придържа към принципи-
те на съвместно консулти-
ране, изграждане и използ-
ване, стреми се към висо-
ки стандарти, устойчивост 
и поминък и съвместно с 
други страни насърчава ви-
сококачественото развитие 
на изграждането на „Един 
пояс, един път“. КНР дос-
тигна солидни постижения, 
извърши съвместно разви-
тие, постигна взаимна пе-
челивша изгода.

Нов напредък и в 
инвестиционното 

сътрудничество
През 2021 г. общите пре-

ки инвестиции на Китай 
в страните по „Един по-
яс, един път“ възлизат на 
138,45 милиарда юана, кое-
то е ръст от 7,9% спрямо 
2020 г. и е 14,8% от общите 
чуждестранни инвестиции 
в КНР. Предприятията от 
страните по протежение на 
„Един пояс, един път“ съ-
що са много оптимистич-
ни относно възможностите 
за развитие на Китай, като 
преките чуждестранни ин-
вестиции в Китай за пър-
ви път надхвърлят 10 ми-
лиарда долара, достигай-
ки 11,25 милиарда долара. 
Изграждането на този ико-
номически пояс напредва 

стабилно, оборотът на ки-
тайски предприятия по до-
говорни проекти в страни 
по „Един пояс, един път“ 
достигна 578,57 милиарда 
юана, което представля-
ва 57,9% от общите дого-
ворни проекти на Китай в 
чужбина.

Платформата на меха-
низма е подобрена. През 
2021 г. Китай и страните 
по маршрутите „Един по-
яс, един път“ създадоха ос-
ем работни групи за без-
препятствена търговия и 
двустранно инвестицион-
но сътрудничество. Усъвър-
шенстват се механизмите 
за сътрудничество, обога-
тяват се неговите форми. 

През тази година ини-
циативата „Един пояс, 
един път“ ще получи въз-
можност да се възползва 
от мерките, които Китай 
предприема за подобряване 
на своята цялостна транс-
портна мрежа и пускането 
на нови железопътни ли-
нии, съобщи Радио Китай 
за чужбина. 

Китай планира през го-
дината да пусне нови же-
лезопътни линии с обща 
дължина 3300 километра. 
Повече от 8000 километра 
скоростни пътища ще бъ-
дат разширени или обно-
вени, каза Ли Сяопън, ми-
нистър на транспорта, до-
бавяйки, че и над 700 ки-
лометра висококачествени 
водни пътища ще бъдат до-
бавени или подобрени.

Китай ще добави също 
още осем сертифицира-
ни летища за граждански 
транспорт и ще продължи 
да развива „зелени“ кана-
ли за селскостопански про-
дукти, за да осигури ефек-
тивните им доставки, от-
белязва Ли Сяопин.

В

съвремие

срещите за обмяна на опит,  
експертиза и добри прак-
тики между български и 
китайски експерти са ре-
гулярни и допринасят за 
ефективното управление 
на природните ресурси в 
двете страни в много ва-
жни области от взаимен 
интерес като пречистване 
на отпадъчни води и упра-
вление на водните ресур-
си, управление и опазване 
на екологично застраше-
ните области – влажните 
зони, природните резерва-
ти и крайбрежните зони, 
както и научни изследва-
ния в областта на опазва-
не на околната среда и раз-
виване на екологосъобраз-
ни технологии и пр. Убе-
ден съм, че взаимният ин-
терес към механизмите за 
прилагането на тези воде-
щи политики и ползотвор-
ното сътрудничество в об-
ластта на околната среда 
ще продължи и занапред.

Бих искал да споде-
ля високата си оценка за 
това, че на настоящите 
Зимни олимпийски игри 
в Пекин за пръв път се 
приложи нисковъглерод-
но управление с използ-
ване на електрически ав-
томобили в олимпийски-
те зони, както и възобно-
вяеми енергии, в резултат 
на което във всички със-
тезателни зали и стадиони 
се реализира захранване 
с екологично чиста енер-
гия. Това получи световен 
отзвук, което е от голямо 
значение за реализирането 
на политиките по околна 
среда в световен мащаб.

За нас сега е актуално 
и бихме искали да проу-
чим богатия организацио- 
нен опит на Китай и в об-
ластта на залесяването, 
тъй като в България за-
почваме мащабна нацио-
нална кампания по зале-
сяване чрез засаждането 
на 100 милиона дървета 
до 2030 г. 

Нашата инициатива е 
в рамките на кампания 
на Европейската коми-
сия за засаждане на 3 ми-
лиарда дървета до 2030 г.  
в страните от Европей-
ския съюз. Ще организи-
раме засаждането не само 
в горски територии, а по-
край пътища, в градовете 
и крайградските райони, 
както и в територии, кои-
то са земеделски. 

 Това ще е отворена 
национална кампания, 
за която имам подкрепа-
та и на институциите, и 
на гражданските органи-
зации в страната, а също 
и съгласието на Европей-
ската комисия около 100 
млн. лева от европарите за 
България да отидат за на-
чалото на тази кампания. 

Убеден съм, че хората 
в нашата страна ще под-
крепят кампанията, защо-
то така се борим с кли-
матичните промени по ес-
тествен път, възстановя-
ваме местообитания, пре-
чистваме въздуха и рабо-
тим за една здравословна 
околна среда.

Китай ще пусне тази година нови железопътни линии с обща дължина 3300 км. 
Повече от 8000 км скоростни пътища ще бъдат разширени или обновени. Над 700 км 

висококачествени водни пътища също ще бъдат добавени или подобрени
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здраве

Стотици хиляди подрастващи в Китай са 
се възползвали от проект за психичното 
здраве, иницииран съвместно от Детския 
фонд на ООн и Държавната комисия по 
здравеопазване на Китай.

П
роектът за здра-
ве и развитие на 
подрастващите е  
петгодишен и 
стартира през 
2016 г. в 14 об-

ласти и окръзи на 11 ки-
тайски провинции, сред 
които Пекин, Хънан, Ху-
нан, Дзянсу и Чунцин. Той 
е фокусиран върху преван-
тивни мерки и по-добра ин-
формираност на юношите 
в областта на психичното 
здраве. Освен това има за 
цел да ги насочи как да по-
лучат достъп до услуги в 
тази сфера. Очаква се про-
ектът да обхване над поло-
вин милион подрастващи 
от повече от 430 училища 
в страната.

Той включва и подго-
товката на наставници и 
учители, които да насоч-
ват децата как да се спра-
вят с психичните пробле-
ми. Над 13% от младежи-
те на възраст между 10 и 
19 години в света страдат 
от психични разстройства 
според доклад на Светов-
ната здравна организация 
за 2021 г.

Според УНИЦЕФ, за 
разлика от възрастните, 
подрастващите по-рядко 
търсят помощ за пробле-
ми, свързани с психично-
то здраве, заради обществе-
ните предразсъдъци и опа-
сения за поверителността, 
както и поради липсата на 
достатъчно знания относно 

Проект помага на подрастващите в Китай 
да подобрят психичното си здраве

предлаганите услуги в та-
зи сфера.

„Проблемите с психич-
ното здраве се отнасят не 
само до тежки заболява-
ния като шизофрения и би-
полярно разстройство. Те 
могат да са свързани и с 
ежедневието и трябва да се 
приемат сериозно“, уверен 

твърди Синтия Макка-
фри, която е представи-
тел на УНИЦЕФ за Ки-
тай. „Предразсъдъците са 
пречка за децата и младите 
хора да потърсят лечение, 
което ограничава възмож-
ностите им за израстване, 
обучение и просперитет“, 
обяснява тя пред „Чайна 
дейли“. „Родителите, учи-
телите, други лица, които 
се грижат за децата, и об-
ществени личности тряб-
ва да създадат среда, в коя-
то младите хора да могат 

П
о една ябълка на ден и 
бягай, докторе, от мен! 
Неслучайно старите хо-
ра са измислили тази 
поговорка. Отдавна е 
доказано, че ябълките 

са един от малкото плодове, кои-
то съдържат толкова много полез-
ни за организма вещества.

За родина на ябълките се смя-
тат Северозападните Хималаи. Тя 
се е консумирала от хората още 
в древни времена. За това свиде-
телстват останки от ябълки, кои-
то са намерени при разкопки на 
жилища, които се определя, че са 
съществували преди 5000 години.

Те са богати на витамини като 
А, В, С и Е. Освен това съдържат 
желязо, мед, манган, калий и на-
трий. Едновременно с това ябъл-
ките имат само 70 – 100 калории, 
но успешно могат да заменят шо-
колада и да задоволят нуждите на 
организма от захар. Те съдържат 
и значително количество феноли, 

които регулират нивата на холес-
терола, като намаляват лошия и 
повишават добрия.

Според традиционната китайска 
медицина ябълките са сладко-ки-
сели на вкус. Те въздействат вър-
ху меридианите на далака и бели-
те дробове. Ябълките помагат за 
секрецията на течностите в орга-
низма и утоляват жаждата, успо-
кояват и помагат при възпаления, 
полезни са за белите дробове и да-
лака, подобряват апетита, справят 
се с диарията и запека, зареждат с 
енергия, подобряват храносмила-
нето, помагат при махмурлук, по-
нижават кръвното налягане.

Чаша чай от ябълки 
всеки ден също е добър вариант да 
се възползваме от полезните за ор-
ганизма свойства на ябълките и да 
се стоплим в студените зимни дни.

Продукти:
1 л вода за варене, 1 средно го-

ляма ябълка, добавете карамфил 

Чай от ябълки за  
по-силен имунитет

и канела по желание, мед на вкус.
Начин на приготвяне:
Сложете водата да заври. Из-

мийте, изчистете семките и наре-
жете ябълката, но не я белете. До-
бавете парчетата към врящата вода 
и оставете 5 – 7 минути. След то-
ва добавете канелата и карамфила. 

Оставете да врат още 5 – 10 ми-
нути. Прецедете чая в кана. Доба-
вете мед и разбъркайте.

Какви са полезните свойства  
на чая от ябълки?

- подсилва имунната система;
- облекчава артрита и някои въз-

палителни процеси;
- предпазва от някои видове рак;
- бори се с високите нива на 

холестерола;
- увеличава количеството кис-

лород в организма и го поддържа 
здрав и активен.

е Джън И, главен лекар в 
пекинската болница „Ан-
дин“ към Столичния ме-
дицински университет.

Пакетът от услуги об-
хваща положителна пси-
хология при разработва-
нето на множество мерки, 
включително групови се-
анси, осъзнато намаляване 
на стреса и упражнения за 
концентрация, скрининг и 
насочване към съответните 
здравни заведения, както и 
комуникация със социал-
ни медии и горещи линии.

„Здравни лагери“ за 
младежи, чиято цел е да 
им помогнат да се спра-
вят с емоциите, стреса и 
тревожността, се органи-
зират по време на офици-
ални празници и почивни 
дни в пилотни училища. До 
момента такива лагери са 
били посетени от над 1000 
юноши.

Петгодишният проект 
е само първата стъпка за 
по-добра осведоменост на 
хората и справяне със со-
циалните предразсъдъци, 

свободно да говорят за пси-
хичното си здраве.“

Служител в един от пи-
лотните райони в Чунцин 
отчита, че е намаляла чес-
тотата на самонаранявания 
и тежки травми. „Благо-
дарение на проекта усвоих 
техники за справяне с пси-
хичните проблеми на юно-
шите. Освен това разбрах, 
че трябва да полагаме гри-
жи не само за сексуално-
то и репродуктивното им 
здраве, но и да поемем ини-
циативата и да им предло-
жим помощ и подкрепа в 
училищата“, обяснява Мо 

Мин, лекар в една от пи-
лотните институции в град 
Чунцин.

„Изнесохме над 100 лек-
ции в целия град и пове-
че от 200 консултации чрез 
мобилната ни клиника“, 
разказва Джан Хай‘йен, 
главен лекар в Центъра за 
майчино и детско здраве в 
Чунцин. „В бъдеще ще раз-
работим по-подходящи мо-
дели в услуга на ключовите 
групи, като тази на децата, 
чиито родители работят в 
големите градове.“
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ан Дзядзъю е 
трето поколение 
майстор в изра-
ботването на фи-
гури от тесто. Той 
завършва Пекин-

ския университет с отли-
чие и има своя работилни-
ца. Лан Дзядзъю участва 
и в популярното в Китай 
телевизионно състезание 
„Супер мозък“. За фено-
вете му той е висок, млад 
майстор със силен харак-
тер. Семейството му след-
ва традиционните техни-
ки в изработването на фи-
гури от тесто, докато той 
предпочита да вложи но-
вите идеи на младото по-
коление в това нематери-
ално културно наследство.

През 2021 г., след ки-
тайската Нова година, за-
едно с двама свои съуче-
ници, Лан Дзядзъю реша-
ва да открие работилница 
с името „Чунси“. Основна-
та им дейност е изработ-
ването на фигури от тесто. 
За тримата това е не само 
работа, но и забавление. Те 
се опитват да въведат ня-
кои нови медии и след око-
ло една година виждат пло-
довете на своя труд.

След създаването на 
работилницата Лан Дзяд-
зъю се опитва да разшири 
бизнеса в различни плат-
форми. Например създа-
ва бизнес профил в „Уи-
чат“, организира часове 
по изработването на фигу-
ри от тесто в училищата 
и на други места. По-къс-
но се включва в телевизи-
онното състезание „Супер 

Л

мозък“, където участни-
ците имат възможност да 
демонстрират своите зна-
ния и интелигентност. Та-
ка той става известен и фе- 

Китайски майстор полага усилия  
за популяризирането на нематериалното 
културно наследство сред младите

Н
оводобавеният 
фотоволтаичен 
капацитет на 
домакинствата 
в Китай е нарас-
нал със 113 про-

цента през 2021 г. на фо-
на на опитите на страна-
та да намали въглеродни-
те емисии и насърчи зеле-
ното развитие, показва до-
клад на Китайската меж-
дународна капиталова кор-
порация.

Капацитетът се е увели-
чил с 21,6 гигавата за 2021 г.,  
надхвърляйки пазарните  
от 16 до 18 гигавата очак-
вания, като отчита ръст от 
около 100% за трета поред-
на години.

Домакинските мощ-
ности представляват 41% 
от новия инсталиран фо-
товолтаичен капацитет в 
Китай през 2021 г., което е 

Удвоен фотоволтаичен 
капацитет за 2021 г.

увеличение от 20% на го-
дишна база и демонстрира 
силен растеж.

Корпорацията приписва  
бързото разширяване на 
сектора на редица фактори, 
сред които ниските изисква-
ния за инсталиране, множе-
ство покривни терени, по-
добрена пазарна концент- 

рация и бизнес модел. На-
маляването на цените на 
фотоволтаичните модули 
ще стимулира пазара в бъ-
деще, смятат авторите на 
доклада и очакват секторът 
да нарасне с около 50% през 
2022 г. и да регистрира го-
дишен ръст от около 30% 
в периода от 2023 до 2025 г.

възгледи на младите хо-
ра. „Опитваме да привле-
чем повече млади хора с 
нещата, които са им инте-
ресни, например талисма-
ните на Зимната олимпиа-
да в Пекин. Надяваме се за 
тях традиционната култура 
да не е толкова далечна те-
ма. Според мен ние можем 
да постигнем това, защо-
то традиционната култура 
има много връзки с еже-
дневието на младите хора. 
От друга страна, пробваме 
да привлечем повече мла-
ди фенове чрез дизайна на 
продуктите ни, които по-
пуляризират традиционна-
та китайска култура.“

Плановете на Лан Дз-
ядзъю за бъдещето са да 
продължи с проектите за 
опазването на нематери-
алното културно наслед-
ство. „Винаги съм подкре-
пял мнението, че ако има 
добра среда за цялата ин-
дустрия, бизнесът ми ще 
бъде по-добър. Ето защо 
се надявам да разпростра-
ня и други изкуства чрез 
моите видеоклипове. По 
този начин моите фенове 
ще имат възможност да се 
запознаят и с други тра-
диционни изкуства.“ Лан 
Дзядзъю обяснява, че не-
прекъснато разширяват съ-
трудничеството. 

Например по тяхна идея 
на кутиите на мобилни-
те телефони на китайска-
та компания OPPO за ки-
тайската Нова година бяха 
добавени елементи от тра-
диционните новогодишни 
картини.

Започна изваждането на потъналия древен кораб 
„Чандзянкоу-2“

На 2 март започнаха работите по изваждането на 
корпуса на потъналия при корабокрушение древен 
кораб „Чандзянкоу-2“. Той е най-големият и най-добре 
запазен дървен кораб, открит до момента от китайските 
археолози. На борда му бяха намерени редица културни 
реликви.

новете му в „Уичат“ се 
увеличават много бързо 
до 20 хиляди, а в „Уейбо“ 
от 2000 на 200 хиляди. Та-
ка работилницата става  

популярна в цял Китай.
Лан Дзядзъю има собст-

вени идеи за съхраняване-
то на нематериалното кул-
турно наследство чрез но-
вите медии. Той поддър-
жа видеоблог за правене-
то на фигури от тесто, съ-
трудничи си с големи звез-
ди, участва в телевизионно 
шоу и създава продукти, 
свързани с традиционна-
та култура. 

„Надявам се чрез наши-
те усилия младите хора да 
почувстват красотата на не-
материалното наследство и 
да не го приемат като нещо  

древно и скучно.“
Според младия май-

стор традиционната кул-
тура трябва да се комби-
нира със съвременните 
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Шанхайската 
оперна сцена  
през новия сезон

анхайският 
оперен теа-
тър е вече ут-
върдена ин-
ституция за 
сценични из-

куства, с повече от 100-чле-
нен оркестър, голям хор и 
танцова трупа. 

В момента се строи нов 
оперен театър в района Нов 
Пудун, който се очаква да 
бъде завършен следваща-
та година. През новия про-
летно-летен сезон театърът 
ще представи шест оперни 
продукции, заедно с поре-
дица от концерти на опер-
ни гали, оркестрална му-
зика и танцови спектакли.

Публиката ще има въз-
можност да се наслади на 
премиерните постанов-
ки  „Бохеми“ от Джако-
мо Пучини в оперния те-
атър „Шанин“ през април 
и „Летящият холандец“ 
от Рихард Вагнер в Шан-
хайския гранд театър през 
май. Те ще бъдат последва-
ни от три китайски оперни 
продукции с революцион-
на тематика: „Дзян Дзие“ 
и „Песенен цикъл за Дъл-
гия марш“, които ще бъ-
дат представени през юли 
и август, и „Сутрешна кам-
бана“, която е на турне в 
района на делтата на река 
Яндзъ от март.

Шанхайският оперен 
театър представя първата 
продукция на „Турандот“ 
с участието на сопраното 
Хъ Хуей през 2019 г. И то-
зи сезон тя отново ще из-
пълни ролята на китайска-
та принцеса в новата про-
дукция, за която са израбо-
тени нови костюми и уди-
вителни сценични декори.

„Страната на усмивки-
те“ от Франц Лехар, създа-
дена през 1929 г., е една от 
първите западни музикал-
ни творби, в която главният 
герой е китаец. „Музиката 
има много сходни елемен-
ти с пентатоничната скала 
в традиционната китайска 
музика“, казва Шъ Идзие, 
тенорът, който изпълня-
ва главната роля. „По-ва-
жното обаче е, че показва в 
положителна светлина ки-
тайския интелектуалец, тъй 

Ш

Шанхайският оперен театър стартира 
сценичния сезон пролет – лято 2022 с две нови 
оперни продукции –  „Турандот“ на сцената 
на Шанхайския гранд театър и „Страната 
на усмивките“ в Шанхайския център за 
ориенталско изкуство.
„Премиерата на две оперни продукции за 
един месец се оказа нелека задача. но смятам, 
че един световноизвестен оперен театър 
трябва да може да поставя поне пет оперни 
продукции на година“, е мнението  
на директора на Шанхайския оперен  
театър Сю Джун. 

император“, създадена през 
2001 г., поставя началото 
на новия сезон през март.

Операта е базирана на 
репертоара на маестро Мей 
Ланфан от 20-те години 
на миналия век. Създаде-
на съвместно от седем те-
атрални компании от раз-
лични части на Китай, тя e 
включвала известни певци 
на пекинската опера. Про-
дукцията, в която участват 
над 300 артисти, се радва 
на огромен успех в цял Ки-
тай от първото й предста-
вяне на сцена.

„Оригиналната продук- 
ция беше твърде скъпа и 
имаше много тежък рекви- 

зит, който трудно се прена-
сяше по време на турне“, 
разказва Ли Дзюн, един от 
главните артисти в продук-
цията от 2001 г. Ли отно-
во ще се включи с главна 
мъжка роля в новото изда-
ние на операта.

„Съпругата на танския 
император“ е част от се-
рията класически китайски 
опери на Шанхайския цен-
тър за ориенталско изку-
ство, който през последни-
те 12 години представя тра-
диционни китайски опери 
през пролетния сезон.

Нова постановка за сезо-
на е и „Ветрило с прасковен 
цвят“. Тя е създадена през  

1699 г.  от Кун Шанжън 
(1648 – 1718) и разказва за 
падането на династия Мин 
(1368 – 1644), конфронта-
цията между учените ло-
ялисти и последователите 
на новия манджурски ре-
жим, както и за любовта 
между учен и куртизанка. 
Тя ще бъде представена на 
сцената на оперния театър 
„Дзянсу Кунцю“ в среда-
та на март. Съвременни-
ят сценичен вариант е съз-
даден преди 15 години от 
Тиен Цинсин, драматург и 
директор на Национална-
та театрална компания на 
Китай. „Постановката тип 
пиеса в пиеса представя по 

уникален начин изпълни-
телите на кунцю операта в 
по-голям исторически кон-
текст и придава на операта 
повече дълбочина“, споде-
ля Шан Уън, изпълнител-
ката на ролята на главна-
та героиня в оригинална-
та продукция. Шан отно-
во ще се превъплъти в ро-
лята в новата продукция.

Също съживена за но-
вия сезон в Шанхайския 
център за ориенталско из-
куство е танцово-театрал-
ната продукция „По пътя 
на коприната“ от танцова 
трупа „Песни и танци“ на 
провинция Гансу. Продук-
цията е създадена през 1982 
г. и е базирана на музика-
та и танците, изобразени 
по стенописите в пещерите 
Могао в Дунхуан. Модер-
низираната версия ще бъде 
представена на 14 и 15 май.

Въпреки продължава-
щата пандемия, Шанхай-
ският център за ориентал-
ско изкуство успява да съ-
бере някои от най-добри-
те музиканти и театрал-
ни артисти в Китай за но-
вия си сезон, като сопрано-
то Хуан Ин, пианиста Юд-
зя Уан и цигуларя Лю Си-
цин. „Нашият театър е при-
знат за един от водещите 
в страната в представяне-
то на класически концер-
ти още от откриването си 
преди 17 години“, споделя 
неговият заместник-мени-
джър Луо Сюецин.

Говорейки за новия 
творчески сезон, Сун Ю, 
началник на Управление-
то за култура, спорт и ту-
ризъм за района на Пудун, 
изтъква, че  задачите в сфе-
рата на културното разви-
тие включват и поддържа-
нето и разширяването на 
материалната база. 

Източните крила на 
Шанхайската библиотека 
и Шанхайския музей ще 
бъдат завършени по-късно 
тази година. Новите кул-
турни пространства, заед-
но с Шанхайския център за 
ориенталско изкуство, ще 
оформят важен културен 
център в района.

„Страната на усмивките“, 
Франц Лехар

„Турандот“,  
Джакомо Пучини 

Хъ Хуей  в ролята  
на Турандот

като повечето китайски об-
рази, които са описвани в 
западните изкуства преди 
него, са унизителни“.

Серия от популярни 
продукции от китайския 
театър и музика ще бъдат 
съживени и показани през 
предстоящия творчески се-
зон в Шанхайския център 
за ориенталско изкуство. 
Театърът е обявил репер-
тоара си за 2022 г., кой-
то се състои от 73 пред-
ставления на общо 49 про-
дукции. Пекинската опе-
ра „Съпругата на танския 
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Празникът на фенерите е особено важен за 
73-годишният майстор Дзоу Хунда от село 
Байюн в района на град уънчан, провинция 
Хайнан, който неуморно създава празнични 
фенери през последните 40 години. на много 
от тях той изписва йероглифи, означаващи 
богатство и щастие.
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

о време на Фес-
тивала на фене-
рите, който бе 
неотдавна, хо-
рата „изпращат 
светлини в не-

бето“, за да изразят свои-
те желания и очаквания за 
щастие, семейно благополу-
чие и благоденствие. С на-
стъпването на вечерта за-
почва парадът на фенери-
те. Придружени от звуци-
те на гонгове и барабани, 
децата с малки фенери в 
ръце, а възрастните с тра-
диционните големи фенери 
на рамо, се присъединяват 

За Дзоу красотата на 
традиционните фенери се 
крие във взаимодействие-
то между светлината и де-
коративно изрязаната хар-
тия. „Истинската същност 
на традиционното народно 
изкуство се разкрива, ко-
гато светлината премина-
ва през изрязаната хартия“, 
казва майсторът. Той отбе-
лязва, че сега в големите 
градове, като че ли обръщат 
повече внимание на външ-
ния вид, губейки от тради-
ционния чар на фенерите.

Трудностите при изра-
ботката на фенери са до-
вели до намаляване на за-
наятчиите, занимаващи се 
с това изкуство. Дзоу оба-
че не се е отказал, тъй ка-
то изпитва особена привър-
заност към традиционния 
занаят.

„Изпращането на свет-
лини по време на Празни-
ка на фенерите е наш тра-
диционен обичай, който е 
много известен и с който 
приключва китайската Но-
ва година. Ако никой не 
прави фенери, и обичаят, 
и занаятът ще бъдат изгу-
бени“, казва Дзоу. Той се 

радва, че цялото семейство 
на сина му също се зани-
мават с изработката на тра-
диционни фенери. 

„Стар съм вече и искам 
да предам уменията си на 
младите, защото усещам, 
че не се справям както пре-
ди. Мога обаче да продължа 
да правя фенери още чети-
ри-пет години“, казва Дзоу.

Традиционните ки-
тайски фенери обикнове-
но са направени от хартия 
или от плат. Отначало са 
се поставяли пред входна-
та врата, за да изгонят зли-
те духове, но впоследствие 
употребата им се е разши-
рила значително. Сега фе-
нерите заемат почетно мяс-
то при провеждането на це-
ремонии и празници. Тях-
ното присъствие днес е осо-
бено важно освен на праз-
ника Юансяо, също и на 
Празника в средата на ес-
ента. На тези два празни-
ка по традиция всички из-
лизат навън вечерта, за да 
се любуват на пълнолуние-
то и на красивите фенери.

Според историческите 
записки, в Китай фенери-
те започват да се използват 

по-добре от вътрешността. 
Още от древността фе-

нерите са се изработвали 
от този начин. Рамката им 
се изработвала от огъващ 
се бамбук, червено дърво 
или просто от метална тел. 
За намаляване яркостта на 
светлината на прекия огън, 
върху нея се опъвала тънка 
или намаслена хартия, тюл 
или коприна, което правело 
светлината по-приглушена 
и мека. За фенерите на им-
ператорския дворец или на 
домовете на богатите санов-
ници се използвало цветно 
стъкло и даже нефрит.

около 250 г. пр. н. е., като 
тяхната форма не се е изме-
нила много от древността 
до сега. Смята се, че китай-
ците достигат връх в изра-
ботването на фенери през 
династиите Тан и Сун, ко-
гато почитта към красота-
та им заема специално мяс-
то в ежедневието на хората. 

Най-традиционната фор-
ма за фенери в Китай е би-
ла и продължава до днес да 
е продълговатата или сфе-
ричната. Има още квадрат-
ни, многоъгълни и много 
други видове. Например, 
фенерите дзоума, които 
датират от династия Сун, 
са направени като миниа-
тюрни павилиони с козир-
ка, която е подгъната на-
горе. Специфичната струк-
тура кара вътрешната му 
част да се върти под влия-
нието на топлината на све-
щта. Други фенери са из-
работени във формата на 
различни животни, цветя 
или плодове. Върху тях мо-
же да има йероглифи или 
изображения.

Има четири основни 
стила в изработването на 
фенери – те са свързани с 
градовете Пекин, Суджоу, 
Хайнин и Уънджоу. Фене-
рите от столицата Пекин 
се отличават с най-изящ-
ни и елегантни форми и с 
грижлив подбор на основ-
ните материали. Най-до-
брите пекински фенери са 
направени с рамка от чер-
вено дърво и обикновено са 
покрити с тънка коприна 
или стъкло. Освен пекин-
ски, те се наричат и двор-
цови, защото са се използ-
вали главно в император-
ския дворец. Освен че са 
служели за осветяване, те 
имат и висока художествена 
стойност за китайските ко-
лекционери. В наше време 
този тип фенери се поста-
вят в зали или кабинети за 
придаване на древен стил.

Фенерите – културен символ 
на Китай

към празничното шествие. 
За Дзоу Хунда това е 

най-натовареното време 
през годината. В този пе-
риод той работи неуморно, 
като му остават едва по 
три-четири часа за сън. Та-
зи година е успял да напра-
ви около 500 фенера, които 
са били поръчани от хората 
в околните 120 села.

Разказвайки с любов за 
своя занаят майстор Дзоу 
Хунда обяснява, че изработ-
ката на всеки фенер обик-
новено включва три ета-
па – рамкиране, декора-
тивно изрязване на харти-
ята и облепване. Рамката 
на фенера се изработва от 
бамбук, който е обикнове-
но двугодишен, не прекале-
но млад, но и не прекале-
но стар. „Ако е по-мек, ще 
се свие лесно, ако е твър-
де стар, ще се счупи лес-
но“, обяснява Дзоу, като до-
бавя, че колкото по-точно 
изрязано е дървото, толко-
ва по-красив ще е фенерът.

Декоративното изряз-
ване е свързано с дизайна, 
който обикновено заимства 
симетрични модели, така че 
светлината да се излъчва 
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. Позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

Персонални сувенири за параолимпийците
Куклите Тан, които са част от нематериалното културно наследство в провинция Гуейджоу, 
са предназначени за сувенири на Зимните параолимпийски игри Пекин 2022

а много услуги 
в олимпийското 
село се използ-
ват роботи и из-
куствен интелект. 
Ли Тин, замест-

ник-президентът на пекин-
ската компания ORION 
STAR, каза, че въвежда-
нето в употреба на техно-
логиите е важна част от 
развитието на изкуствения 
интелект през последните 
две години. 

Ли проявява голям ин-
терес към темата за тех-
нологичните иновации, 
която ще бъде включена в 
дневния ред за обсъждане 
на тазгодишните сесии на 
ОСНП и НК на КНПКС.

„Китайската икономи-
ка се трансформира от 

итайският над-
зорен орган на 
киберпростран-
ството предста-
ви проекторегла-
мент, засягащ из-

скачащите прозорци и ин-
формация в интернет плат-
формите.

Доставчиците на ин-
тернет услуги, включи-
телно операционни систе-
ми, терминални устрой-
ства, приложения и уеб-
сайтове, няма да могат да 
изпращат известия, съдър-
жащи клюки за знамени-
тости и личния живот, екс-
травагантни демонстрации 
на богатството и комен-
тари за грозотата, се каз-
ва в проекторегламента на 
Държавното управление за 
киберпространството. При 
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Нови инвестиции в 
проекти за опазване 
на околната среда

Голям интерес към темата 
за технологичните иновации

Контрол върху изскачащите 
прозорци в интернет

Поглед към планината Емей 
На Златния връх на планината Емей се намира внушителна 
статуя на Самантабхадра с височина 48 метра. Това е 
мястото, откъдето можете да се насладите на снежните 
планини на запад и огромната равнина на изток. 

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

възползваща се от евти-
ната работна ръка в зад-
вижвана от технологични-
те иновации. Според мен 

технологичните иновации 
ще са важна опора за бъ-
дещата производителност“, 
заяви Ли Тин.

предоставяне на известия 
за новини оригиналното 
заглавие и съдържание 
не трябва да се изкривя-
ват или фалшифицират, се 
казва още в него.

Злоупотребата с алгорит- 
ми и популяризирането на 
информация, която е във 
вреда за непълнолетните, 
също ще бъде забранена 
според новите регулации.

рез 2021 г. Ки-
тай е отделил 
437,4 млрд. юа-
на по проекти 
за опазване и 
подобряване на 

околната среда, по думите 
на министъра на финанси-
те Лиу Кун. Благодарение 
на това за миналата годи-
на концентрацията на фи-
ните прахови частици PM 
2,5 в градовете е намаляла 
с 9,1% в сравнение с 2020 г.,  
а средно 87,5% от дните са 
били с добро качество на 
въздуха.

Освен това в страната 

е установен механизъм за 
екологични компенсации 
в басейните на Яндзъ и 
Жълтата река, подобрено 
е управлението на планин-
ските, горските, водните, 
полските и опустинените 
райони. Продължава ак-
тивното изграждане на на-
ционалните резервати. Не-
прекъснато се усъвършен-
ства политиката за дър-
жавни покупки на еколо-
гични продукти и се при-
движва ефективно тран-
сформацията на  икономи-
ката към зелено и ниско-
въглеродно развитие.


